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24 d’octubre del 2019

 

Mercè Conesa: “El nou Marc Estratègic del Sistema 
Portuari és fonamental per a poder seguir creant 
prosperitat” 
 
La presidenta del Port de Barcelona recorda, en la celebració del 150 aniversari de 
la infraestructura, que és necessari “un nou model de governança que ens permeti 
disposar de les mateixes eines que la resta de ports europeus”  
 

 
La presidenta del Port de Barcelona, Mercè Conesa, va demanar ahir, durant la seva intervenció en la 
celebració del 150 aniversari de la infraestructura, que s’agiliti l’aprovació del nou Marc Estratègic del 
Sistema Portuari que prepara Puertos del Estado perquè és una eina “fonamental per a poder seguir 
creant prosperitat”, que és el gran repte dels ports. La presidenta del Port de Barcelona va remarcar 
que és necessari “un nou model de governança que ens permeti disposar de les mateixes eines que la 
resta de ports europeus”.  
 
Mercè Conesa va reconèixer que “crear prosperitat és fàcil de dir i difícil de fer però, al nostre entendre, 
hi ha una sèrie de premisses que seran imprescindibles de cara al futur”, com són: tenir una connexió 
àgil i eficient amb el hinterland per donar resposta a la cadena logística; abordar la transició energètica; 
afrontar la transició digital com a element disruptiu de la millora de servei i “treballar en consens amb 
la Comunitat Portuària i en harmonia amb el territori que ens acull”. 
 
Seguint aquestes premisses, el Port de Barcelona treballa per fer realitat els seus nous accessos 
terrestres, tant ferroviaris com viaris, “pendents de fa tants anys”, i ha endegat el procés per a 
l’electrificació de molls, la implantació d’energia renovable i l’ús de combustibles respectuosos amb el 
medi, a banda de treballar en l’àmbit de la digitalització per esdevenir un smart port. 
 
Mercè Conesa va aprofitar la commemoració del 150 aniversari del Port de Barcelona per demanar 
diàleg com a forma de superar el “moment política i socialment complex” actual. “Ens hauria agradat 
que aquest acte se celebrés en un context de més harmonia política i social. Perquè l’efemèride que 
avui celebrem va ser precisament fruit del diàleg: el naixement de la Junta d’Obres del Port”. 
 
En un acte com el d’ahir, de memòria i de reconeixement, no van faltar unes paraules d’agraïment  a 
totes aquelles persones que han fet possible que el Port de Barcelona sigui avui un port que és un 
autèntic motor econòmic, per on es mou “el 25 % del comerç exterior marítim de l’Estat i el 74% del 
de Catalunya”. El Port de Barcelona rep anualment “més de 9.000 vaixells provinents dels punts més 
llunyans del planeta com Jakarta, Shanghai o Veracruz. I treballen més d’un centenar de línies regulars 
operades per més de 50 companyies navilieres que ens connecten amb 210 ports de tots els 
continents”, va recordar la seva presidenta. 
 
Mercè Conesa també va tenir paraules de suport “per a tots aquells ciutadans i ciutadanes que han 
patit les conseqüències del fort temporal que ha sacsejat en les últimes hores Catalunya”. 
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La presidenta del Port de Barcelona va finalitzar la seva intervenció encoratjant a totes les persones que 
formen part de la Comunitat Portuària a emprendre “el camí que tenim per endavant, un trajecte que, 
sens dubte, estarà ple d’entrebancs, però també de reptes enriquidors que afrontem amb il·lusió, amb 
treball, amb perseverança i amb visió de futur, amb la seguretat de que assolirem els nostres objectius 
i de que complirem el nostre deure amb la societat”. 
 
La commemoració del 150 aniversari del Port de Barcelona, que va tenir lloc al Palau de la Música 
Catalana, va comptar amb la presència, entre d’altres autoritats, de la delegada del Govern a Catalunya, 
Teresa Cunillera; el conseller de Territori i Sostenibilitat, Damià Calvet; el conseller de Polítiques Digitals 
i Administració Pública, Jordi Puigneró; el primer tinent d'Alcaldia d’Economia, Treball i Competitivitat 
de l'Ajuntament de Barcelona, Jaume Collboni; el cinquè tinent d'Alcaldia de Prevenció i Seguretat de 
l'Ajuntament de Barcelona, Albert Batlle; el director corporatiu de Puertos del Estado, Magec 
Montesdeoca; i els expresidents de la Generalitat de Catalunya, José Montilla i Artur Mas, així com de 
diversos cònsols i representants de diferents països.  
 
La celebració va aplegar a més de 600 assistents i va comptar amb una important representació de la 
Comunitat Portuària de Barcelona, les empreses estibadores, duaneres, consignatàries i transitàries, així 
com dels estibadors i dels professionals de l’Autoritat Portuària de Barcelona, que van veure tots ells 
reconeguda la feina realitzada en aquests 150 anys amb una sèrie de mètopes commemoratives que 
es van entregar durant l’acte. 
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FOTOS.  
01: La presidenta del Port de Barcelona, Mercè Conesa, durant la seva intervenció en la celebració del 150 
aniversari.  
 

 
 
02: El Port de Barcelona va reconèixer la contribució dels diferents col·lectius de la Comunitat Portuària, així com 
de diverses institucions, a l’èxit que ha acompanyat durant aquests 150 anys a la infraestructura portuària. 
 

 


